
رهبر انقلاب در دیدار خانواده شهدا در سفر اخیر به مشهد:

 نقطه هدف در طرح بازرسي 
از مراكز نظامي ايران

برخي از مقامات امريكايي در هفته هاي اخير از ضرورت بازرسي از برخي 
مراكز نظامي ايران سخن گفته، در اين خصوص عمليات رسانه  اي خود 
را آغاز كرده اند. در نقطه مقابل، مقامات نظامي و سياسي ايران، اجازه 
هر نوع بازرسي از پايگاه هاي نظامي كشور را رد و آن را توطئه اي عليه 

جمهوري اسلامي ارزيابي كرده اند. 
به نظر مي رسد امريكايي ها با اهداف خاصي چنين سناريويي را طراحي 
كرده و احتمالاً در آينده براساس همين سناريو، جنجال هاي بيشتري 
را به راه بيندازند. سؤال اين اس��ت كه نقطه هدف در اين سناريو كدام 
است؟ اشراف امريكايي  روي توان نظامي كشورهايي چون ايران، يك 
نياز عمومي و هميشگي براي آنها مي باشد. بازرسي از پايگاه ها و مراكز 
نظامي تحت پوش��ش بازرس��ان آژانس بين المللي انرژي هس��ته اي، 
يكي از راه هاي رسيدن به نوعي اش��راف اطلاعاتي از نظر امريكايي ها 
مي باشد، اما به نظر مي رسد كه دولت ترامپ، در كنار اين نياز عمومي 
و هدف كلي، يك هدف خاص را در اين سناريو دنبال مي كند؛ هدفي 
كه بي ارتباط با برجام نبوده و نيازمند برخورد هوش��مندانه از س��وي 

جمهوري اسلامي است. 
آقاي ترامپ قبل از ورود به كاخ س��فيد با صراحت از پاره كردن برجام 
سخن گفت ولكن با اين تهديد مواجه شد كه اگر امريكايي ها برجام را 
پاره كنند، جمهوري اسلامي آن را آتش خواهد زد. پس از ورود ترامپ 
به كاخ سفيد، نظر غالب مشاوران ترامپ، اين بود كه پاره كردن برجام از 
سوي دولت امريكا، در نهايت به ضرر ايالات متحده تمام خواهد شد. از 
طرفي هم ترامپ نمي خواهد به تعهدات كشورش در قبال برجام عمل 
كند و اين تعهدات را با منافع و اهداف امريكا مغاير مي داند. در چنين 
فضا و ش��رايطي، امريكايي ها به دنبال خروج از برج��ام و به نوعي پاره 
كردن آن با هزينه ايران هستند. به عبارت ديگر امريكايي ها با طرح ريزي 
يك سناريوي شيطاني به دنبال متهم كردن ايران به عدم  پايبندي به 
برجام بوده، با جا انداختن اين ادع��ا در افكار عمومي جهانيان و همراه 
ساختن ديگر كش��ورها با خود در اين خصوص، برجام را به طور كامل 

زير پا خواهند گذاشت. 
در اين سناريو، طرح بازرسي از برخي پايگاه هاي نظامي ايران به عنوان 
محل و مراكز مشكوك به انجام فعاليت هاي هسته اي، جايگاه ويژه اي 
دارد. امريكايي ها به درستي مي دانند كه جمهوري اسلامي اجازه ورود 
به مراكز، پايگاه ها و سايت هاي نظامي خود را نمي دهد. بر همين اساس 
آنان مي خواهند همين عدم اجازه را دليل عدم  پايبندي ايران به برجام 
معرفي كنند و با هزينه ايران از برجام خارج شوند. بنابراين بايد هوشيار 
بود كه امريكايي ها در حالي كه خود برجام را تاكنون به صورت فاحش 
نقض كرده اند چگونه مي خواهند جمهوري اسلامي را به نقض برجام 

متهم كنند. 
اين حيله امريكايي  ها در شرايطي در حال شكل گيري است كه آژانس 
بين المللي انرژي هس��ته اي، طي چندين گ��زارش، پايبندي ايران به 
برجام و عمل به تعهداتش را تأييد كرده اس��ت. چن��د روز قبل برخي 
از رسانه هاي غربي از اين س��ناريوي كاخ سفيد پرده برداري و به نوعي 
آن را افشا كردند. آسوشيتدپرس و  نيويورك تايمز در همين خصوص 
مدعي ش��ده اند كه رئيس جمه��ور امريكا براي اينك��ه از برجام خارج 
شود، مي خواهد با سندسازي درباره يك پايگاه نظامي در ايران و طرح 
درخواست بازرسي از اين پايگاه، زمينه برهم خوردن توافق هسته اي 
را فراهم كند. نكته قابل توجه اينكه ترامپ در مصاحبه با وال استريت 
ژورنال، به صورت تلويحي از اع��لام نكردن پايبندي ايران به برجام در 

گزارش بعدي دولت امريكا خبر داد.
 به احتمال قوي ادعاي امريكايي ها مبني بر انجام فعاليت هاي هسته اي 
مش��كوك در برخي از س��ايت هاي نظامي ايران، دليل عدم پايبندي 
جمهوري اس��لامي به برجام اعلام مي شود. آنان اينچنين مي خواهند 
ايران را عامل برهم زدن توافق هس��ته اي معرفي كنند. بنابراين نقطه 
هدف در طرح بازرس��ي از مراك��ز نظامي ايران از س��وي امريكايي ها، 
زمينه س��ازي براي خروج آنان از برجام با هزينه ايران است. اين نقشه 
شيطاني نشان مي دهد كه امريكايي ها تحت هيچ شرايطي قابل اعتماد 
نبوده اند و اساس��اً بايد باب هر نوع مذاكره با آن��ان را هفت قفله كرد. 
امريكايي ها تنها راه غلبه بر ايران را سياست و راهبرد »فشار، تحريم، 
مذاكره و معامله« مي دانند. تجربه برجام نشان داد كه در هيچ موضوع 
ديگري نبايد با امريكايي ها مذاكره ك��رد. امريكايي ها مذاكره را براي 
پيشبرد اهداف شيطاني خود مي خواهند. آنان به چيزي كمتر از تسليم 

شدن ملت ايران در برابر خود نمي انديشند.

یك نماینده مجلس: 
ديد رئيس جمهور به دانشگاه نبايد سياسي باشد

فش�ار گروه ه�اي سیاس�ي در ح�وزه دانش�گاه ها زی�اد اس�ت 
و ه�ر گروه�ي س�عي دارد دانش�گاه  را در دس�ت خ�ود بگیرد. 
سيدمحمدجواد ابطحي، نماينده مردم خميني شهر در گفت وگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان با اشاره به معرفي وزراي پيشنهادي كابينه 
دوازدهم گفت: بنده دولت دوازدهم را يك سال پيرتر از دوران قبل 
مي بينم. وي ادامه داد: اگ��ر همان يك وزير ج��وان ارتباطات نبود 
مي توان گفت ك��ه كابينه دوازده��م حتي خيلي پيرت��ر از قبل هم 
انتخاب شده اس��ت و اين اقدام خلاف وعده رئيس جمهور در زمان 

انتخابات است.
 نماينده مردم خميني شهر با تأكيد بر اينكه مشكلات امروز جامعه 
وزيراني توانا از لحاظ جسمي مي خواهد، بيان داشت: وزرا بايد كفش 
آهني پوشيده و 18 ساعت در روز بدوند، به طور مثال آقاي كرباسيان 
وزير اقتصاد به لحاظ س��ني توانايي پيگيري مسائل حوزه اقتصادي 
را ندارد. ابطحي تأكيد كرد: البته كرباسيان از لحاظ فكري مي تواند 
كارآيي داش��ته باش��د و در حوزه هايي مانند ش��وراي پول و اعتبار، 
نمايندگي مجلس، رئيس كميس��يون اقتصادي مجلس و... حضور 

داشته باشد اما حوزه اجرا افرادي پرنشاط مي خواهد. 
عضو كميسيون آموزش، تحقيقات و فناوري در پاسخ به سؤالي مبني 
بر اينكه چرا با وجود جوان بودن طيب نيا مشكلات اقتصادي كشور 
در دولت يازدهم حل نش��د، گفت: مش��كل ديگر براي حل مسائل 
اقتصادي داشتن يك تيم اقتصادي قوي و هماهنگ است. وي ادامه 
داد: طيب نيا تمام تلاش خود را انج��ام داد اما وي يك تيم اقتصادي 
مناسب و هماهنگ نداشت و هر كدام  ساز خود را مي زدند. نماينده 
مردم خميني ش��هر تصريح كرد: ما نمايندگان ب��ا امضاي نامه اي از 
زحمات طيب نيا قدرداني كرديم زيرا وي فردي دلسوز و متخصص 
و متواضع در ح��وزه اقتصادي بود كه دولت ب��ا وي همكاري لازم را 
نكرد. ابطحي همچنين با اش��اره به عدم معرفي وزير علوم از س��وي 
رئيس جمهور نيز بيان داشت: اشخاصي كه توانمند بوده و مقبوليتي 
ميان دانشگاهيان دارند به دليل مشكلاتي كه طي چهار سال گذشته 
به طور مضاعف در دانشگاه ها ايجاد ش��ده آبروي خود را با پذيرش 

وزارت علوم خرج نمي كنند. 
عضو كميس��يون آموزش و تحقيق��ات مجلس اظهار داش��ت: ديد 
رئيس جمهور به دانشگاه نبايد سياسي باشد، فشار گروه هاي سياسي 
در حوزه دانشگاه ها زياد اس��ت زيرا دانش��جو با اثرگذاري در افكار 
عمومي پيش��قراول حركت هاي اجتماعي است بنابراين هر گروهي 
سعي دارد دانش��گاه  را در دس��ت خود بگيرد. بر اين اساس روحاني 

تاكنون براي معرفي وزير علوم به نتيجه اي نرسيده است. 

88498443سرويس  سياسي

   ش��نبه 21 مرداد 1396 | 19 ذی القعده 1438 || روزنامه جوان |  ش��ماره 5160

آیت الله موحدي كرماني: 
بايد مراقب حقوق مردم باشيم

خطیب نماز جمعه تهران در خطبه هاي نماز جمعه این هفته افزون بر 
رعایت مسائل اخلاقي در جامعه بر احقاق حقوق مردم در جامعه تأكید كرد. 
به گزارش رسا، آيت الله محمدعلي موحدي كرماني در خطبه هاي عبادي و 
سياسي نماز جمعه اين هفته تهران با اشاره به اهميت حفظ تقوا و دوري از 
گناه عنوان كرد: انسان بايد تلاش كند كه در دنيا تقوا را رعايت و ادب در برابر 
خدا را حفظ كند و اگر با گناهان خود به محضر خدا جسارتي كرده است، 

عذرخواهي نمايد. 
آيت الله موحدي كرماني گناه كردن را نوعي جهالت دانست و خاطرنشان 
كرد: در روايات آمده اس��ت كه خداوند با بنده اش تا سن 40 سالگي با يك 
آس��اني و وس��عت برخورد مي كند و اگر بنده گناهي مرتكب شود، با يك 
پشيماني او را مي بخشد اما بعد از آن خداوند به دو فرشته مأمور اعمال انسان 
مي گويد؛ از حالا به بعد با شدت و غلظت با اين آدم رفتار كنيد و هركاري از 
كوچك و بزرگ انجام داد همه را ضبط كنيد. وي اضافه كرد: جهالت است 
كه انسان گناه كند، چون به س��وي سراشيبي مرگ مي رود و گناهاني كه 
انسان انجام مي دهد يك نوع نيستند چراكه برخي از گناهان هستند كه به 
دنبالش غضب خداست و انسان با ارتكاب آنها بايد خود را براي آتش غضب 

الهي آماده كند. 
خطيب نماز جمعه تهران تأكيد كرد: اميرمؤمنان)ع( در روايتي راه را براي 
شناخت گناهاني كه موجب غضب الهي مي شوند باز كرده اند و مي فرمايند: 
»خداوند چهار چيز را در چهار چيز مخفي كرده است؛ غضبش را در گناهان 
پنهان كرده است، مراقب باشيد هيچ گناهي نكنيد شايد در گناهي كه از 
نظرتان كوچك باشد غضب خدا نهفته باشد، رضايش را در طاعتش پنهان 
كرده، پس هيچ عبادتي را ترك نكنيد، ولي خود را در بين بندگانش پنهان 
كرده و نمي دانيد چه كساني ولي خدا هستند پس بايد تلاش كنيد كه به هيچ 
بنده اي از بندگان خدا اهانت نكنيد شايد همين فرد ولي خدا باشد و چهارم 
اينكه خداوند اجابت را در دعايش پنهان كرده و حتي الامكان به هر دعايي 
روي بياوريد چراكه شايد اجابت خدا در دعايي باشد كه انجام مي دهيم و 

در نظرمان نمي آيد.«
 آيت الله موحدي كرماني ادامه داد: در روز قيامت برخي انسان ها مطالبه گر 
ش��ده و دامن ما را مي گيرند و از ما به خدا ش��كايت مي كنند و گاهي امام 
زمان)عج( دامن ما را مي گيرد و ما را مؤاخذه مي كند كه چرا خمس نداديد، 
مگر نمي دانستيد خمس متعلق به من است؟وي ابراز كرد: شهيد رجايي 
مي گفت از اين مي ترسم كه حقي از 11ميليون انساني كه به من رأي داده اند 
بر گردنم باشد و در قيامت از من مطالبه حقشان را كنند؛ پس ما بايد مراقب 

حقوق مردم باشيم. 

رئیس ستاد كل نیروهاي مسلح در پیامي تأكید كرد
تأسي به فرهنگ مقاومت، ضرورت عصر امروز

رئیس س�تاد كل نیروهاي مس�لح تأس�ي به فرهن�گ »مقاومت« و 
»انقلابي گ�ري« و برافراش�تن پرچ�م »بصیرت« و دشمن شناس�ي 
را ض�رورت گریزناپذی�ر عص�ر پرماج�راي ام�روز دانس�ت. 
در بخشي از پيام سردار سرلشكر پاسدار محمد باقري به يادواره سرداران 
و 136 شهيد اطلاعات قرارگاه قدس نيروي زميني س��پاه آمده است: در 
هنگامه اي كه جامعه  اسلامي ما، در تكاپوي قرب الهي و توليد و ارائه الگوهاي 
برتر و هدايت گر براي جوامع بشري، بيش از هر زمانه اي در جست وجوي 
گنجينه هاي ارزش��مند و بزرگ انس��اني خ��ود در اين عرصه اس��ت، نام 
»شهيدان« اين سرزمين مي درخشد؛ اسطوره ها و قهرماناني كه حماسه 
»مقاومت، ايثار و شهادت طلبي« آنان سرافرازي و جاودانگي ايران و ايراني 
را تضمين و جهانگير ساخته است. بي شك برگزاري اين »يادواره« معنوي 
و نوراني كه مزين به نام ياد »سرداران و 136 شهيد اطلاعات منطقه  جنوب 
شرق كشور« در »هش��ت س��ال دفاع مقدس« و تداوم آن تا به امروز و در 
عرصه هاي دفاع از »امنيت پايدار مردم پايه« در اين خطه عزيز از جغرافياي 
پاك و ناب ميهن اسلامي است؛ گامي بلند و قابل ستايش در پاسخ به اين 

جست وجوي راستين مي باشد. 
س��ردار باقري در پايان، با تأكيد بر لزوم توجه به »واقعيت هاي راهبردي 
جمهوري اس��لامي ايران« كه تهديدات دشمن در ابعاد و صورت هاي به 
مراتب پيچيده تر و خطرناك تر از »جنگ تحميلي«، تهديدات »سخت« 
و »نيمه س��خت« را متصور مي س��ازد، تأس��ي به فرهنگ »مقاومت« و 
»انقلابي گري« و برافراش��تن پرچم »بصيرت« و »دشمن شناسي« كه 
شهداي عزيز اين مرز و بوم به اهتزاز درآورده اند، را ضرورت گريزناپذير 
عصر پر ماجراي امروز دانسته و از خداي س��بحان طلب مي كنم در اين 
مسير مبارك و صراط قويم، ما را در جلب رضايت حضرت ولي عصر )عج( و 
تبعيت از نايب برحقش مقام معظم رهبري و فرمانده كل قوا امام خامنه اي 

)مدظله العالي( ياري بخشد. 

 رئیس خبرگان رهبري
 حواشي مراسم تحلیف را تقبیح كرد
سلفي بگيران از ملت عذرخواهي كنند

اجتماع�ي،   � سیاس�ي  تحقی�ق،  كمیس�یون هاي  جلس�ات 
۱۰۷و ۱۰۹ قان�ون اساس�ي، حراس�ت و پاس�داري از ولایت فقی�ه، 
روز پنج ش�نبه ب�ا حض�ور اعضاي ای�ن كمیس�یون ها برگزار ش�د

به گزارش خبرگزاري رسا، در جلسات اين كميسيون ها، موضوعات مربوط به 
شرح وظايف مجلس خبرگان، مباحث اجلاس آتي خبرگان كه در شهريورماه 
تشكيل خواهد شد و نيز مسائل داخلي، منطقه اي و بين المللي با حضور يكي 
از كارشناسان مسائل سياسي مورد بحث و بررسي قرار گرفت.  آيت الله جنتي، 
رئيس كميسيون تحقيق در جلسه اين كميسيون، ضمن اشاره به مراسم 
تنفيذ و تحليف رياست جمهوري و قدرداني از برگزاركنندكان اين مراسم ها 
از حواشي به وجود آمده از سوي برخي نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در 
مراسم تحليف، انتقاد كرد و از اين عده خواست علاوه بر عذرخواهي از ساحت 

مردم از اين كار خود توبه كنند. 

در كنگره مجمع زنان اصلاح طلب عنوان شد
انتقاد عارف از غيبت زنان در كابينه

امروز جهان به سمتي رفته كه برخي كش�ورها براي كاهش تنش ها، 
وزیر دفاع خ�ود را از زنان انتخاب مي كنن�د، اما ام�روز در كابینه ما 
یك زن هم نیس�ت كه باید بررس�ي ش�ود ریش�ه آن در كجاس�ت. 
به گزارش ف��ارس، محمدرض��ا عارف رئيس ش��وراي سياس��ت گذاري 
اصلاح طلبان صبح ديروز در كنگره مجمع زنان اصلاح طلب، با اش��اره به 
رأي آوري ليست اميد در تهران در دو انتخابات مجلس و شوراي شهر اظهار 
داشت: باني و صاحب اين سرمايه اجتماعي مردم هستند و بايد اين را قدر 
بدانيم. اگر باورمان ش��ود كه شايس��تگي من بود كه انتخاب شدم گرفتار 
مي شويم و اين گرفتاري در گذشته ما را به مسير هاي وحشتناك سوق داد. 

نبايد از سرمايه و استقبال مردم غافل نشويم. 
وي خطاب به اعضاي ش��وراهاي اسلامي تهران و كلانش��هرها گفت: در 
تهران فضاسازي و هجمه ها را ديديد و ريشه آن روي افراد بود، وقتي بنا شد 
نام نويسي كنيم كه كساني در ليست قرار بگيرند 600 نفر ثبت نام كردند و 
اين جزو افتخارات است. همه بايد بدانند اين سرمايه به دليل گفتمان اصلاح 
اس��ت و متعلق به هيچ حزبي تعلق ندارد. عارف به برخي مسائل در زمان 
انتخاب رئيس مجلس دهم اشاره و بيان كرد: كساني در ليست اميد بودند 
كه در مجلس رو به روي اميد قرار گرفتند. رئيس ش��وراي سياست گذاري 
اصلاح طلبان خاطرنشان كرد: شوراي تهران مي داند چه هجمه هايي سر 
ليست تهران به ما وارد شد. اين امانت را بايد حفظ كنيم، بايد نشان دهيم در 
انتخابات درست امانتداري كرديم. ما انتظار داريم يك صدا از شش عضو زن 

شوراي شهر تهران بيرون بيايد. 

دكتر يدالله جواني

   خبر یک 

مقابل سياست فراموشی شهيد و شهادت بايد ايستاد
حضرت آی�ت الله خامنه اي در جریان س�فر 
اخیرشان به مشهد مقدس و زیارت حرم مطهر 
حضرت علي بن موسي الرضا)علیه السلام(، 
در منزل شماري از خانواده هاي شهدا حضور 
یافتن�د و ضمن تجلی�ل از مقام ش�هیدان و 
صبر و ایثار خانواده هاي آنان، در س�خناني 
كوت�اه ب�ه نكات�ي در زمینه مس�ائل منطقه 
و اهمی�ت آزادس�ازي حل�ب، ارزش كار 
جوانان مدافع ح�رم و فضائل هم نش�یني با 
خانواده ش�هدا اش�اره كردند. گزی�ده اي از 
س�خنان رهبر انق�لاب اس�لامي در جریان 
این دیدارها به ش�رح زیر منتش�ر مي شود. 

    گریه اي همراه با شكر
به گزارش پاي��گاه اطلاع رس��اني دفتر حفظ و 
نش��ر آثار حضرت آيت العظمي خامنه اي، رهبر 
معظم انقلاب در ديدار با خانواده شهيد محمد 
برازنده، در پاس��خ به مادر شهيد كه گفت »من 
هيچ وقت براي شهادت فرزندم گريه نمي كنم، 
بلكه براي فرزندان سيدالشهدا گريه مي كنم«، 
گفتند: »گريه كردن براي ش��هيد هيچ اشكالي 
ندارد، گريه هم بكنيد تا دلتان آرام بگيرد، منتها 
ناشكري نكنيد«. ايشان همچنين با حضور در 
منزل خانواده شهيدان يوسف و حسين رحيمي، 
تأكيد كردند: همه كشور و همه ملت در درجه 
اول مديون شهدا، و بعد هم مديون خانواده هاي 
شهدا هستند. قدر پدران و مادران شهدا را بايد 

دانست. 
    باید مقابل سیاست به فراموشي سپردن 

شهدا ایستاد
رهب��ر انق��لاب در دي��دار ب��ا خانواده ش��هيدان 
سيدمهدي و سيدهادي مش��تاقيان، نيز از وجود 
سياستي براي به فراموشي سپردن شهادت، شهيد 
و خانواده شهيد خبر دادند و تأكيد كردند: بايد در 
مقابل چنين سياستي ايستاد و خانواده هاي شهدا 
را عزيز كرد. حضرت آيت الله خامنه اي همچنين با 
حضور در منزل خانواده ش��هيد مدافع حرم جواد 
جهاني، به موضوع آزادس��ازي حلب اشاره كردند 
و گفتند: قضيه حل��ب اينقدر مهم ب��ود كه همه 
محاسبات امريكا، س��عودي و غيره را در سوريه و 
در منطقه 180 درجه به هم زد و از بين برد و باعث 
شد خون شهدا هدر نرود. ايشان افزودند: اين اتفاق 
به قدري عظم��ت دارد كه نمي ش��ود با تعبيرات 

انساني آن را بيان كرد. 

    عمق تحلیل جوانان معجزه انقلاب است
يك روز در كش��ور خودمان جن��گ بود، تهران 
بمباران مي ش��د، دزفول بمباران مي شد، اهواز 
بمب��اران مي ش��د، مردم با پوس��ت و گوش��ت 
خودش��ان جنگ را حس مي كردند، خب يك 
ع��ده اي مي رفتند �� البته هم��ان روز هم همه 
نمي رفتند، يك عده اي مي رفتند، اما يك عده اي 
نمي رفتند ���� خانواده ها صب��ر مي كردند يك 
عده اي جوان ها مي رفتند به شهادت مي رسيدند 
خب خيلي هم خوب بود، خيلي هم با ارزش بود، 
شهدا هم خيلي مقام عالي دارند، اما امروز يك 
جنگي يك جايي وجود دارد ك��ه مردم آن را با 

پوست و گوشت خودش��ان حس نمي كنند اما 
در عين حال مي روند، ببيني��د اين خيلي مهم 
اس��ت. حس نمي كنن��د جنگ را ام��ا مي روند 
چرا؟ براي خاطر اينكه مي فهمند كه قضيه چي 
است. اين عمق فهم و اين تحليل درست قضايا 
اين خيلي چيز مهمي است اين معجزه  انقلاب 
اس��ت، اين را انقلاب اين جوان ها را، امثال اين 
خانم را، امثال ش��ما پدر و مادرها را اين انقلاب 
اين جور تربيت كرده و پيش ب��رده. اين انقلابِ 
اين جوري شكس��ت خوردني نيست وقتي كه 
انقلاب اين جور تأثير مي گذارد. امروز به نظر من 
تعداد كساني كه حاضرند براي خدا در راه هاي 

خطرناك قدم بگذارند از آن روزي كه در ايران 
در جبهه ه��اي خودمان جنگ بود اگر بيش��تر 

نباشد كمتر نيست. 
    هدفت�ان انج�ام تكلی�ف باش�د و نه 

شهادت!
رهبر انقلاب اسلامي در باب سخن يكي از حضار 
كه گفت: هدف همه بچه هاي مجموعه فرهنگي 
ما ش��هادت اس��ت، گفتند: »هدفتان شهادت 
نباش��د. هدفتان انج��ام تكليف ف��وري و فوتي 
باشد. گاهي اوقات هست كه اين جور تكليفي به 
شهادت منتهي مي شود، گاهي هم به شهادت 
منتهي نمي ش��ود. البته آرزوي شهادت خوب 
است، اما هدف كار را شهادت قرار ندهيد. هدف 
كار را كار قرار بدهيد، كاري كه بايد انسان انجام 
بدهد و به آن اهداف نتايج كار برسد.« ايشان از 
افتخار همنشيني با خانواده ش��هدا نيز گفتند 
و افزودند: از هم صحبتي با خانواده هاي ش��هدا 
نه تنها احساس خس��تگي نمي كنم بلكه باعث 
مي شود خستگي از امور ديگر هم برطرف شود. 
    ش�هداي مدافع حرم، چهره درخشان 

اسلام را نشان مي دهند
حضرت آي��ت الله خامنه اي در دي��دار با خانواده 
شهيد مدافع حرم محمد اسدي خطاب به خانواده 
شهداي مدافع حرم گفتند: »اين جوان هاي شما 
واقعاً دارند يك چهره درخشاني را از اسلام نشان 
مي دهند.« ايشان با اشاره به اينكه خوشبختانه 
يك عده قابل توجه عظيم��ي از جوانان مؤمن و 
فداكار در كشور وجود دارند كه حاضرند جانشان 
را در راه ارزش ها و اصول انقلابي بدهند، گفتند: 
»اين جوان ها واقعاً هركدامشان يك گنجند، يك 
گنجند؛ اگر خود اين جوان ها و آنهايي كه با اينها 
س��روكار دارند بفهمند هركدام يك گنجند كه 
مي توانند براي آينده كش��ور مورد استفاده قرار 
بگيرند به شرطي كه استعدادهايشان درست به 

كار گرفته شود. « 
يكي از حواشي اين ديدارها هم در منزل خانواده 
شهيدان يوس��ف و ابوالفضل احساني فكر روي 
داد. وقتي رهب��ر انق��لاب از فعاليت هاي برادر 
ش��هيد س��ؤال كرد، و او گفت در كن��ار درس 
خوان��دن، واليبال هم ب��ازي مي كند، ايش��ان 
گفتند: »واليبال خيلي خوب اس��ت، واليبال از 
آن ورزش هاي خيلي خوب است. بنده طرفدار 

واليبالم.«

توصیه عضو كمیسیون امنیت مجلس به دولت 

به جاي معاونت حقوق شهروندي معاونت اشتغال ايجاد كنيد
عضو كمیس�یون امنیت مجلس، بی�كاري را 
معض�ل ج�دي جامع�ه دانس�ت و از دول�ت 
خواس�ت ب�ه ج�اي نص�ب معاون�ت حق�وق 
ش�هروندي، معاون�ت اش�تغال ایج�اد كند. 
به گزارش رسا، حجت الاسلام مجتبي ذوالنوري، 
عضو كميس��يون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس در س��خنراني پي��ش از خطبه هاي نماز 
جمعه قم، با اش��اره به عمليات ب��زرگ حزب الله 
در مواجهه با رژيم صهيونيس��تي گف��ت: امروز 
صهيونيسم بين الملل نه تنها براي جهان اسلام، 
بلكه براي همه بش��ريت تهديد است. وي افزود: 
يهود بدترين قوم به ش��مار م��ي رود كه در قرآن 
به عنوان دشمنان اس��لام معرفي شدند، امروزه 
همه يهودي ها صهيونيست نيس��تند و حتي در 
بين يهود جنبش ضد صهيونيس��م وجود دارد، 

صهيونيسم فراتر از بحث يهود است. 
نماينده مردم قم در مجلس با بي��ان اينكه براي 
اينكه دولت يهود و صهيونيست را تشكيل دهند 
مهاجرت يهوديان را به بيت المقدس برنامه ريزي 
كردند، اظهار داش��ت: تاريخ بشريت از يهود يك 
چهره خش��ن، جنايت��كار و خونري��ز ثبت كرده 
از اين رو ب��راي اصلاح چهره يه��ود برنامه هايي 
را در نظ��ر گرفتند و ب��ه همين دليل مس��ائلي 
همچون كوره هاي انس��ان سوزي توسط نازي ها 
را مطرح كردند تا چهره اي مظلوم از يهود به دنيا 
عرضه كنند. وي اضافه كرد: رژيم صهيونيس��تي 
حكومت خ��ود را بر ويرانه ه��اي خانه هاي مردم 
مظلوم فلسطين بنا مي كند، غرب و امريكا رژيم 

صهيونيستي را تحت حمايت قرار مي دهد، چون 
باور به صهيونيسم دارند، امروزه مقوله منحوسي 

به نام صهيونيسم مسيحي وجود دارد. 
    تكفی�ر و صهیونیس�م ب�ا ه�م پیون�د 

خورده اند
حجت الاسلام ذوالنور با بيان اينكه امروز مجروحان 
جريان هاي تكفيري در رژيم صهيونيستي معالجه 
مي شوند، ابراز داشت: امروز مردم دنيا شاهد پيوند 
منحوس و نامبارك سران سعودي و حكام بحرين 
با رژيم صهيونيس��تي هس��تند، يكي از تعهدات 
عربستان س��عودي به رژيم صهيونيستي در ايام 
نبرد 33 روزه تأمين سوخت سوپر 120 هواپيماي 

اسرائيلي براي زدن لبنان بود.
 وي افزود: حاكم شدن تفكر اسلامي، مقاومت 
اسلامي، كنار زدن سوسياليسم عربي و تعصبات 
جاهلي، فري��اد زدن وح��دت جهان اس��لام و 
بازگشت به فرهنگ عاش��ورايي و اهل بيت)ع( 
امروز رژيم صهيونيستي را متزلزل كرده است، 
امروز جريان تكفيري و تروريس��تي بيش از هر 
زمان ديگري شكست را تجربه مي كند و عراق 
از وجود پليد آنها پاك س��ازي مي ش��ود. عضو 
كميس��يون امنيت ملي مجلس ب��ا بيان اينكه 
موش��ك رزمندگان اسلام با اش��راف اطلاعاتي 
كامل خانه عنكبوتي تروريست ها را در ديرالزور 
ويران كرد، اظهار داش��ت: ه��ر روز كه به پيش 
مي رويم شكس��ت در جبهه جنگ نيابتي نظام 
سلطه جلوه بيشتري پيدا مي كند كه به بركت 
فرهنگ اس��لامي و تفكر انقلابي و بس��يجي و 

فرهنگ عاشورايي است. 
وي ادام��ه داد: انقلاب و نظام اس��لامي الگويي 
براي جنبش هاي اس��لامي و آزاديخواه اس��ت، 
امروز تقويت نظام اسلامي واجب شرعي است و 
همه قوا و دستگاه هاي نظام و آحاد مردم رسالت 
س��نگين در اين زمينه دارند، م��ردم از ابتداي 
انقلاب تا كنون رس��الت خود را به خوبي انجام 

دادند و در همه عرصه ها حضور داشتند. 
    مسئولان آدرس عوضي ندهند

نماينده مردم قم در مجلس با بيان اينكه مردم 
ايران پاي ارزش ها و آرمان هاي خود ايستاده اند و 
مقاومت مي كنند، ابراز داشت: امروز بر مسئولان 
است كه ش��كرگزاري نعمت حضور در صحنه 
مردم را به اشكال مختلف محقق كنند، مسئولان 
تلاش مي كنند اما اين تلاش ها بايد مضاعف شود 

و به نداي رهبري بايد لبيك گفت. 
وي عنوان كرد: اولويت هاي��ي كه رهبر انقلاب 
تعيين فرمودند بايد مدنظر مس��ئولان باش��د، 
مس��ئولان نبايد آدرس هاي عوض��ي به مردم 
داده و فكر آنها را پريش��ان كنند؛ ولايت فقيه، 
حاكميت اسلام، استكبارس��تيزي و حمايت از 
مستضعفان از اصولي است كه مردم براي آن در 
صحنه هستند، در برنامه هاي وزراي پيشنهادي 
براي كسب رأي اعتماد محور بايد اصول باشد نه 
اينكه اصول را زير س��ؤال ببرند. حجت الاسلام 
ذوالنور خاطرنش��ان كرد: برخي از تريبون هاي 
ملي گذش��ته انقلاب را زير س��ؤال مي برند و با 
اينكه مي دانند مجازات منافقان به دليل جنايات 

آنها عليه مردم بوده اما مسئله را به گونه اي ديگر 
مطرح كرده و مردم را پريشان مي كنند. 

اولويت ها را به مسيرهاي انحرافي هدايت نكنيد
وي با انتقاد از برخ��ي رويكردهاي دولت اضافه 
كرد: به جاي نصب معاونت حقوق ش��هروندي 
بايد معاونت اشتغال ايجاد كنند، امروز بيكاري 
معضل جدي ب��راي جامع��ه اس��ت و بيش از 
8ميليون ج��وان بيكار در كش��ور حضور دارند 
كه دچار مش��كلات روحي و جسمي مي شوند، 
نبايد اولويت ها را عوض و امكانات كش��ور را به 
مسيرهاي انحرافي هدايت كرد. عضو كميسيون 
امنيت ملي مجلس با بيان اينكه اشتغال و توليد 
مشكل اصلي مردم است، گفت: كارخانه ها يكي 
پس از ديگ��ري از روند توليد خارج مي ش��ود، 
امروزه بايد با قاچاق مقابله جدي ش��ود، اگرچه 
بايد حقوق شهروندي را پاس داشت اما اولويت 

مردم به شمار نمي رود.
 وي افزود: امروز مشكل قاچاق است كه نفس را 
از توليد گرفته و اقتصاد كشور را فلج كرده است، 
متأس��فانه نرخ طلاق در تهران به 46 درصد در 
سال رسيده است، كدام حقوق شهروندي مهم تر 
از اين است كه با ترويج آموزه هاي ديني به بناي 
خانواده استحكام بخشيده شود؟ نماينده مردم 
قم در مجلس اظهار داشت: ترك شايسته سالاري 
و تضييع اصول مي تواند نظامي را به فروپاش��ي 
برس��اند، نيروهاي مخلص، انقلابي و ولايتمدار 
را با انگ هاي افراطي گ��ري و تندوري از عرصه 

تأثيرگذاري در جامعه كنار مي زنند. 

ژه
وی

واصلاحطلبانهمچنانناراضيازكابينه!

اصلاح طلب��ان از كابين��ه روحان��ي ناراض��ي هس��تند و اين 
نارضايتي هايش��ان را هم كتمان نمي كنن��د. يكي به روحاني 
مي گويد مردسالار و ديگري كابينه اش را آبروريزي مي خواند. 
فشارهاي چند ماهه اصلاح طلبان براي اعمال نظر جواب نداده و 

حالا آنها از هر طرف به روحاني و كابينه اش حمله مي كنند. 
زهرا ش��جاعي، دبيركل مجمع زن��ان اصلاح طل��ب از اينكه 
مولاوردي ديگر معاون زنان نيست، ش��اكي است: »انتظار ما 
اين بود كه خانم مولاوردي در معاون��ت زنان باقي مي ماندند. 
ما همانطور كه معتقديم دولت آق��اي روحاني بايد دو دوره اي 
باش��د معتقد بوديم خانم مولاوردي بايد دو دوره اي مي بود تا 

برنامه هايشان را كامل مي كردند.«
طيبه سياووشي، نماينده اصلاح طلب در باره حضور نداشتن زن 
در جمع وزرا گفته: »ما واقعاً دليل رئيس جمهور را نمي دانيم. 
آيا زنان را فق��ط ب��راي صندوق ه��اي رأي مي خواهيد؟ اين 

نااميد كننده است.«
غلامعلي جعفرزاده ايمن آبادي، نماينده مردم رش��ت صريحاً 

برخي وزراي پيشنهادي را به عدم رأي اعتماد تهديد كرده است: 
»افتادن سه وزير يعني )بطحايي، جهرمي و رحماني فضلي( 
قطعي است. در اين ميان اگر وزير پيشنهادي كشور بتواند ما را 
قانع كند شايد بتواند رأي بياورد. البته بايد گفت احتمال قانع 

شدن ما كم است. 
محمدرضا تاجيك، فعال سياسي اصلاح طلب در گفت وگو با 
روزنامه آرمان مي گويد »24 ميليون سرمايه انساني است كه ما 
تحويل آقاي روحاني داده ايم. « و بعد كنايه آميز به كارگزاران 
سازندگي مي تازد: »ژنرال ها، چهره هايي تكراري كه هر موقع 

سفره قدرت پهن است حضور دارند.«
فائزه هاشمي در مصاحبه با قانون مي گويد: »چرا زن نبايد وزير 
شود؟ روحاني چه پاسخي براي بانوان ايران زمين دارد؟... براي ما 
آبروريزي است كه در افغانستان و... وزير زن دارند و ما نداريم.«

صادق زيبا كلام در مورد وزراي پيشنهادي گفت: »هيچ نقطه 
قوتي در اين كابين��ه نمي بينم. روحاني نه خاتمي اس��ت، نه 
هاشمي رفسنجاني. روحاني روحاني است و بنابراين بايد سطح 
انتظارات و توقعاتمان از او به همان ميزاني باشد كه اين كابينه را 
معرفي كرده است... سن كابينه باز هم خبرساز شده و منتقدان 

مي گويند ميانگين سني كابينه بالاست و فعالان مدني از عدم 
معرفي وزير زن گلايه دارند.«

پروانه سلحشوري هم با انتقاد از عدم معرفي وزراي زن از آنچه 
نگاه مردس��الارانه دولت ناميد، انتقاد ك��رد: »از دولت انتظار 
نداشتيم كه اينگونه زنان را ناديده بگيرد. دولت كار بسيار بدي 
كرد، آيا واقعاً در ميان اين همه زنان فعال در عرصه سياسي يك 

زن توانمند وجود نداشت؟«
مسعود پزشكيان، نماينده اصلاح طلب تبريز هم با انتقاد از اينكه 
متأسفانه بيش��تر وزارتخانه هاي دولت، سياسي شده و حتي 
به نيروي خدمات يك مجموعه، سياس��ي نگريسته مي شود، 
يادآور شد: »در دنيا نيز دولت ها و وزرا تغيير مي كنند و مابقي 
كارشناسان در جايگاه خود حضور دارند، اما در ايران با تغيير يك 
استاندار بيشتر فرمانداران و رؤساي ادارات نيز به ترتيب تغيير 

مي كنند و به همين نحو نيز تمام سيستم تغيير مي كند.«
بايد منتظر ماند؛ آيا جنگ و جدال اصلاح طلبان با روحاني در 
مورد وزرا به صحن علني مجلس كشيده مي شود؟ آيا وزراي 
كابينه روحاني ممكن است در مسير گرفتن رأي اعتماد در اين 

مجلس به مشكل برخورد كنند؟
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